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Besvarelse af spørgsmål 5 ad L 47 stillet af BOU den 9. november 
2009 efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål 5:
Hvad er status fordelt på kommuner for energimærkningen af kommunale 
bygninger?

Svar:
Reglerne om energimærkning henhører under Klima- og Energiministeri-
et. Jeg har derfor forelagt spørgsmålet for klima- og energiministeren, der
oplyser følgende, som jeg kan henholde mig til:

”I energiaftalen fra 10. juni 2005 blev det besluttet, at der skal indføres 
regelmæssig energimærkning af alle offentlige bygninger. Dette er ud-
møntet ved, at alle offentlige bygninger (med visse undtagelser) skal 
energimærkes hvert 5. år. Det skal hertil bemærkes, at store bygninger 
over 1.500 m2 har været energimærket regelmæssigt siden 2006. Bygnin-
ger under 1.500 m2 skulle energimærkes første gang senest den 1. juli 
2009. 

Energistyrelsen gennemførte en undersøgelse af status for kommunernes 
gennemførelse af energimærkning af bygninger under 1.500 m2 i somme-
ren 2008 og igen ved årsskiftet 2008/09. I juli 2008 oplyste 48 kommu-
ner, at de ville overholde fristen for energimærkning af deres bygninger 
under 1.500 m2. Ved årsskiftet oplyste 51 kommuner, at de enten havde
gennemført energimærkningen, eller at de ville overholde fristen den 1. 
juli 2009. Siden har enkelte yderligere kommuner oplyst overfor Energi-
styrelsen, at de vil kunne overholde fristen. 

Energistyrelsen er, i samarbejde med KL, i gang med at foretage en ny 
undersøgelse af status for energimærkning af kommunernes bygninger og 
i tillæg hertil, hvordan kommunerne griber energisparearbejdet an. Resul-
tatet af denne undersøgelse forventes at foreligge primo 2010.”
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